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Sinteza articolului 

D.P. Aniversarea a 60 de 
ani de învățământ 
superior în Suceava 

obiectivdesuceava.ro 
17.05.23 

- În intervalul 22 – 25 iunie 2023 vor fi aniversați 60 de ani de învățământ 
superior în Suceava. În scopul organizării manifestărilor de aniversare, 
Municipiul Suceava se va asocia cu Universitatea „Ștefan cel Mare”.  O 
adresă în acest sens a fost transmisă de USV și Consiliul Local Suceava 
urmează să ia o hotărâre în proxima ședință de joi, 18 mai. 
Potrivit unui proiect de hotărâre inițiat de primarul Ion Lungu și 
viceprimarul Lucian Harșovschi, o sumă de 50.000 de lei va fi alocată din 
bugetul local pentru susținerea financiară a manifestărilor de la USV. 
Inițiatorii consideră că manifestările respective sunt „un bun prilej de 
evidențiere a spiritului de comunitate locală” (și) pentru că la evenimente 
vor participa numeroși invitați din țară și din străinătate, parteneri ai 
USV și ai instituțiilor locale, urmând a fi vizitate la obiective turistice și 
culturale și o ședință festivă va avea loc, de asemenea. 
Pentru promovarea evenimentului vor fi distribuite materiale de 
promovare a obiectivelor din municipiul Suceava, gastronomia 
bucovineană și suceveană fiind prezentată în cadrul unei mese festive 
tradiționale. Un spectacol pirotehnic de „înaltă ținută” va fi organizat pe 
23 iunie 2023, în parcul Universității Ștefan cel Mare. Bazele 
învățământului superior din Suceava au fost puse în 1963, cu trei facultăți 
și 22 de programe de studiu, la care erau înscriși 1.781 de studenți. 
În anul universitar 2022-2023, USV are 11 facultăți, cu peste 100 
programe de studiu, urmate de aproximativ 10.000 de studenți USV fiind 
„una dintre cele mai dinamice universități din Europa de Est, oferind o 
educație universitară la standarde înalte calitate, cu un cost relativ 
scăzut, fiind acreditată cu grad de încredere ridicat de către ARACIS, 
având și statutul de unitate națională de cercetare și dezvoltare oferit de 
ANCS”. 
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Echipa de handbal 
CSU din Suceava a 
marcat finalul 
sezonului 
competițional 
printr-o cină festivă 
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- Formația de handbal masculin a Clubului Sportiv Universitar din 
Suceava a intrat într-o binemeritată vacanță la capătul unui sezon 
extenuant, încheiat cu prestația de senzație din turneul Final Four al 
Cupei României. Așa cum îi stă bine unei echipe care se respectă și care 
are satisfacția datoriei îndeplinite, finalul sezonului 2022-2023 a fost 
marcat cu o masă festivă, acolo unde, pe lângă jucători și familiile lor, au 
participat reprezentanții principalilor finanțatori ai echipei, primarul 



Sucevei, Ion Lungu, și rectorul Universității „Ștefan cel Mare”, Valentin 
Popa, precum și directorul Liceului cu Program Sportiv Suceava, Ciprian 
Anton. 
„Totul este bine când se termină cu bine. Sigur că a fost un campionat cu 
multe evoluții contradictorii, cu multe meciuri pierdute în ultima 
secundă, dar pe final de sezon a fost o răzbunare a sorții. Mă refer aici la 
Cupa României, unde am ocupat un meritoriu loc trei. Ne-am atins și 
țelul de a rămâne în Liga Națională, ceea ce este foarte important. 
Suntem pe un drum bun. Vin tineri din urmă și mă bucur că handbalul 
masculin are viitor aici, la Suceava. În doi ani, până vom termina lucrările 
la Sala Polivalentă, avem timp să facem o echipă cu adevărat 
performantă”, a declarat edilul Ion Lungu. 
Cuvinte de laudă pentru handbaliștii pregătiți de Petru Ghervan, Bogdan 
Șoldănescu și Iulian Andrei a avut și rectorul Valentin Popa. […] 

- Antrenorul principal 
al CSU, Petru 
Ghervan: Dacă 
Daniel Stanciuc nu 
va fi folosit suficient 
la Dinamo, acesta se 
va întoarce la 
Suceava. Daniel știe 
că trebuie să joace 
pentru a fi convocat 
în continuare la 
națională și înțelege 
că noi toți de-aici i-
am dorit lui binele, 
l-am ajutat și am 
fost fascinați de ce-
am văzut la el 
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- Tânărul și valorosul internațional Daniel Stanciuc va ajunge la 
campioana României la handbal masculin Dinamo București, dar va 
reveni la CSU Suceava dacă nu va fi folosit suficient. Într-o emisiune la 
Radio Top, antrenorul principal al CSU, Petru Ghervan, a declarat că 
acest lucru este stipulat în acordul de transfer al coordonatorului de joc 
în vârstă de 19 ani. Profesorul a afirmat: „Ne interesează programul de 
pregătire al lui Dinamo. Dacă Daniel nu va juca acolo sau va juca puțin 
ori se va dovedi că este sub unul sau altul dintre jucători, sau că nu este 
luat în calcul de antrenor se va întoarce la Suceava. Daniel știe că trebuie 
să joace pentru a fi convocat în continuare la națională și înțelege că noi 
toți de-aici i-am dorit lui binele, l-am ajutat și am fost fascinați de ce-am 
văzut la el. Însă, și el a beneficiat de ceea ce noi trebuie să îi dăm. Dacă 
Daniel s-a dezvoltat atât de mult în ultima vreme s-a dezvoltat tocmai 
pentru că a jucat și a jucat cu responsabilitate. El a jucat cu emoția, cu 
tensiunea rezultatului asupra lui. Uneori a dus echipa după el”. 
Domnul Ghervan a completat: „Daniel are carismă, dar nu și-a pierdut 
echilibrul, cumpătul, și eu sper să-și mențină linia. Are o minte bună, 
care dublată de calitățile fizice moștenite de la părinții lui îl duce spre o 
capacitate de progres ce nu cred că a existat la vreun alt jucător în 
România. În plus, își dorește extraordinar de mult. Are cu ce, are 
contextul în care să poată să-și pună în valoare calitățile. Însă, peste 
toate, își dorește fantastic de mult. Asta îl va duce spre performanță”. 
Chiar dacă pleacă la Dinamo, Daniel Stanciuc va rămâne studentul 
Universității <Ștefan cel Mare>, unde este în anul I la Facultatea de 
Educație Fizică și Sport, coordonată de profesorul universitar doctor 



Petru Ghervan. 
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- Antrenorul principal al echipei de handbal de Liga Națională CSU 
Suceava și decanul Facultății de Educație Fizică și Sport din 
Universitatea <Ștefan cel Mare>, profesorul universitar doctor Petru 
Ghervan, speră ca la finalul carierei, Răzvan Gavriloaia să rămână în 
domeniul sportului. Răzvan are 39 de ani, iar în sezonul 2022-2023 a fost 
al doilea marcator al Ligii Zimbrilor cu 173 de goluri reușite în 26 de 
partide. Profesorul a declarat, la Radio Top: „Îi oferim lui Răzvan o 
variantă de final de carieră de nerefuzat. Îi oferim posibilitatea de a se 
retrage la momentul poate cel mai frumos al carierei, nu cel mai 
important, pentru că a fost la Dinamo campion național și jucător în Liga 
Campionilor. Am un regret că Răzvan nu a prins naționala cât trebuia să 
o prindă. În planurile mele, Răzvan ar trebui să mai stea un an la echipă 
și după aceea să continue activitatea la Suceava în sport, fie în cadrul 
clubului, fie în cadrul Facultății de Educație Fizică și Sport, într-un fel 
sau altul. Și soția sa și cele două fiice sunt aici. Răzvan este legat de 
Suceava și, inseparabil, nu are cum să fie pusă altfel problema”. Domnul 
Ghervan a subliniat că Răzvan Gavriloaia este doctorand în ultimul an la 
Universitatea din Pitești. 

Gabriela 
Bunghez 

Specialiștii UNITBV 
au elaborat o primă 
formă a noului Cod 
Silvic 
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- Specialiștii consorțiului care lucrează la elaborarea proiectului noului 
Cod Silvic și a modelului de structurare a legislației subsecvente au 
realizat o primă formă, un draft, care va intra într-o consultare cu 
specialiștii în domeniu, a anunțat marți, în prezența ministrului 
Mediului, Apelor și Pădurilor, rectorul Universității Transilvania Brașov, 
Ioan Vasile Abrudan. 
Conform acestuia, obiectivul celor trei parteneri ai consorțiului – 
universitatea din Brașov, cea din Suceava și Institutul de Cercetări și 
Amenajări Silvice – a fost elaborarea unui „document echilibrat”, care să 
reflecte, pe de o parte, „tot ce este bun și a fost până acum în gestionarea 
pădurilor și, pe de alta, adaptat la schimbările din societate și la normele 
europene și internaționale privind gestionarea pădurii”. […] 
Noul Cod Silvic să ducă la crearea unui echilibru, prin responsabilizare și 
control 
Prezent la Brașov, ministrul Mediului, Tanczos Barna, a precizat că, prin 
noul Cod silvic, se dorește crearea unui echilibru, prin responsabilizare 
și control, care oferă proprietarului de pădure posibilitatea să-și 
gestioneze proprietatea așa cum crede, însă în anumite limite. […] 
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